
Protokół Nr 1/10
z posiedzenia komisji rewizyjnej 
odbytej dnia 21 grudnia 2010 r. 

w sali konferencyjnej  urzędu  nr 201 

Rozpoczęcie posiedzenia godz. 1000

      Zakończenie posiedzenia godz. 1415

Posiedzenie  komisji  otworzyła  i  prowadziła  Przewodnicząca  Komisji  Agnieszka  Lenda,która
powitała wszystkich obecnych na pierwszym posiedzeniu .
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik do
protokołu oraz  Wójt Gminy Kazimierz SzarŜanowicz , Zastępca Wójta Jerzy Makowski i w części
posiedzenia  dotyczącego  spraw finansowych  Skarbnik  Gminy  Wiesława  Łoch  oraz  Sekretarz
Gminy Danuta śygadło .
W części posiedzenia uczestniczył Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal .
Na podstawie listy obecności  przewodniczący komisji  stwierdził  quorum, przy którym komisja
mogła  obradować i podejmować prawomocne decyzje i opinie . 
O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie otrzymując materiały . 
Porządek posiedzenia komisja przyjęła w brzmieniu jak niŜej : 
1.Zatwierdzenie porządku obrad
2.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję , która odbędzie się 29 grudnia 2010 roku 
3.Dyskusja nad projektem budŜetu na rok 2011 

− zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Stargard
Szczeciński na 2011 rok 

   ( Komisja na piśmie wyraŜa swoją opinię zawierającą stanowisko komisji ) 
4.Rozpatrzenie skargi Pani BoŜeny Andrzejak – zbadanie zasadności zarzutów i 
   wypracowanie stanowisko 
5.Rozpatrzenie skargi Pani ElŜbiety Borkowskiej – zbadanie zasadności zarzutów i 
   wypracowanie stanowiska 
6.Rozpatrzenie skargi Pani ElŜbiety Ufniarz – zbadanie zasadności zarzutów i wypracowanie 
   stanowiska 
7.Sprawozdanie z działalności komisji za rok 2010 
   Sprawozdanie przewodniczący komisji przedstawia na sesji
8.Opracowanie planu pracy komisji na rok 2011
   Plan pracy przewodniczący  przedstawia na sesji  
9.Sprawy róŜne  
10.Zamknięcie posiedzenia komisji 
Ad.1
Jak wyŜej.
Ad.2
Projekty  uchwał  przygotowane  pod  obrady najbliŜszej  sesji  ,zostały  przedstawione  i
omówione  przez wójta oraz   skarbnik gminy , a komisja je przeanalizowała , otrzymując
odpowiedzi na pytania , uwagi czy wątpliwości i zaopiniowała jak niŜej : 
-projekt uchwały Nr II/5/10  w sprawie zmian budŜetu gminy na 2010 r. zmiany limitów wydatków
na wieloletnie  programy  inwestycyjne  oraz  wydatków na  programy realizowane  ze  środków
pochodzących z  budŜetu  Unii  Europejskiej  ,  niepodlegających    zwrotowi  środków z  pomocy
udzielanej przez państwa członkowskie (EFTA) oraz innych środków pochodzących ze źródeł 
zagranicznych  niepodlegających zwrotowi
Skarbnik Gminy -omówiła w/w  projekt uchwały 
Komisja trzema głosami „za” pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały . 
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-  projekt  uchwały   Nr  II/6/10  w  sprawie  ustalenia   wydatków  budŜetu  gminy  ,  których
niezrealizowane planowane kwoty nie    wygasają  wraz z upływem roku budŜetowego 2010
Komisja  trzema  głosami  „za”  pozytywnie  zaopiniowała projekt  uchwały  ,  po  wysłuchaniu
uzasadnienia przedstawionego przez skarbnik gminy .   
-  projekt   uchwały Nr II/7/10  w sprawie uchwalenia wieloletniej  prognozy finansowej Gminy
Stargard Szczeciński  na lata 2011-2021
Przewodnicząca  zapoznała członków komisji z opiniami   Regionalnej Izby Obrachunkowej w
Szczecinie w sprawie sfinansowania deficytu budŜetu , o prognozie finansowej gminy na lata 2010-
2021  i opinią w sprawie przedłoŜonego projektu uchwały budŜetowej na rok 2011 .
Komisja trzema głosami ''za”  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały .
- projekt  uchwały Nr II/9/10 w sprawie współdziałania z Gminą Kobylanka w realizacji
zadań  w  zakresie  wychowania  przedszkolnego  w  niepublicznych  przedszkolach  oraz
niepublicznych  innych  formach wychowania przedszkolnego, działających na terenie
Gminy Kobylanka  
- projekt  uchwały Nr II/10/10  w sprawie współdziałania z Gminą Marianowo w realizacji zadań w
zakresie wychowania przedszkolnego w oddziałach przedszkolnych w niepublicznych szkołach
podstawowych , działających na terenie Gminy Marianowo
Wójt Gminy przedstawił uzasadnienia , a komisja trzema głosami „za”  pozytywnie zaopiniowała
projekty uchwał . 
- projekt uchwały Nr II/11/10  w sprawie utworzenia dwóch punktów przedszkolnych na terenie
gminy  Stargard   Szczeciński  oraz  ustalenia  ich  organizacji  –  komisja  trzema głosami  „za”
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały ,
-projekt  uchwały  Nr  II/12/10   w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i
Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych   oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii  na  2011  r.  -
komisja trzema głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały ,
- projekt  uchwały Nr II/13/10 w sprawie zwołania zebrań wiejskich – komisja trzema głosami „za”
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały ,  
Komisja w tym miejscu posiedzenia za zgodą wszystkich członków  przystąpiła do realizacji pkt 4
porządku posiedzenia   tj.  rozpatrzenia  skargi  Pani  BoŜeny Andrzejak  pod adresem Dyrektora
Gimnazjum  Gminnego  w  Stargardzie  Szczecińskim   –  zbadanie  zasadności  zarzutów  i
wypracowania stanowiska.
Zastępca Wójta Jerzy Makowski  –przedstawił   komisji  opis przebiegu zdarzenia na podstawie
przedstawionego  sprawozdania  tj.  wyjaśnień  pani  dyrektor  i  nauczycieli  ,  gdzie  prawdziwość
zdarzeń osoby te potwierdziły podpisami - mając na uwadze karę,  za składanie fałszywych zeznań
-art.233 § 1 k.k. 
Przewodnicząca komisji zabierając głos w tej sprawie m.in przypomniała ,Ŝe ucznia  obowiązuje
kodeks ,Ŝe takie zachowanie uczennicy wynikające z opisu jest  nie właściwe  . Przewodnicząca
równieŜ zaznaczyła ,Ŝe nie znane jest wcześniejsze  postępowanie tej uczennicy  ,i iŜ dobrze by
było , aby poprosić o opinię pedagoga szkolnego i  wychowawczynię  .
Komisja  dyskutowała  na  temat  zachowania  się   uczennicy  w  stosunku  do  Pani  Dyrektor
Gimnazjum.  Zdaniem  Przewodniczącego  Rady  Gminy  Pana  Edwarda  Kosmala  ,powinno  się
okazywać naleŜyty  szacunek w stosunku do   Pani Dyrektor Gimnazjum .
Członkowie komisji uznali zachowanie uczennicy wobec Dyrektora Gimnazjum jako niewłaściwe.
Komisja wypowiadając swoje stanowisko jednogłośnie tj. trzema głosami „za”  przyjęła  opinię o
tym , iŜ  skarga jest bezzasadna . 
Wobec powyŜszego komisja jako wnioskodawca wniosła  projekt uchwały Nr II/14/10 pod obrady
sesji wraz z uzasadnieniem . 
Kolejno komisja przeszła do rozpatrzenia następnej skargi jako pkt 5 tj. Rozpatrzenie skargi Pani 
ElŜbiety Borkowskiej  na bezczynność Wójta Gminy .
Przy rozpatrywaniu tej skargi , czyli zbadaniu zasadności zarzutów i przedstawienia stanowiska w
tej sprawie komisja posiłkowała się danymi ze sporządzonej  informacji o prowadzonym 
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postępowaniu w sprawie ustalenia Gminie Stargard Szczeciński opłat za uŜytkowanie  i ułoŜenie
sieci wodociągowej w działce oznaczonej  numerem 120/4 , obręb Warchlino stanowiącej  własność
Pani ElŜbiety Borkowskiej – omówionej przez zastępcę wójta .
Przewodnicząca komisji  zabierając głos w tej  sprawie stwierdziła ,Ŝe  nie nastąpiło uchybienie
terminom określonym w kodeksie postępowania administracyjnego ,  poniewaŜ  przepisy  te  nie
miały zastosowania w tej sprawie, gdyŜ roszczenie ma charakter cywilnoprawny .Przewodnicząca
równieŜ  zaznaczyła ,Ŝe pani  Borkowska otrzymała  pismo  ,  w którym to urząd informował  o
podjęciu dalszych czynności w tej sprawie . 
Wójt Gminy przedstawił komisji przebieg całej sprawy dotyczący Pani Borkowskiej i zaznaczył ,Ŝe
w  dniu   01  grudnia  2010  r.  odbyły  się  negocjacje  z  Panią  ElŜbietą  Borkowską  związane  z
ustaleniem odszkodowania i wynagrodzenia za przebieg wodociągu w jej działce , gdzie ostatecznie
Pani Borkowska zaŜądała wynagrodzenia w wysokości 2.5 tys. zł  miesięcznie . Pani Borkowska
została poinformowana , Ŝe otrzyma odpowiedź po zasięgnięciu opinii rady w tej sprawie i tutaj
wójt poprosił członków komisji o wypowiedź . 
Członkowie komisja negatywnie odnieśli  się do wysokości kwoty jaką gmina miałaby wpłacić Pani
Borkowskiej jako odszkodowanie . 
Komisja   wypowiadając  swoje  stanowisko  w  sprawie   zarzutów  przedstawionych  w  skardze
jednogłośnie tj trzema głosami „za „ wyraziła opinię  o tym ,iŜ skarga jest bezzasadna .
Wobec powyŜszego komisja jako wnioskodawca wnosi projekt  uchwały Nr II/15/10 w sprawie
rozpatrzenia skargi pod obrady sesji wraz z uzasadnieniem . 
Kolejno komisja przeszła do realizacji pkt 6. t.j. 
6.Rozpatrzenie skargi Pani ElŜbiety Ufniarz – zbadanie zasadności zarzutów i wypracowanie  
   stanowiska .
Skarga Pani  Ufniarz dotyczyła działań  Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  ,  a
dokładniej tego ,iŜ nie otrzymała Ŝywności .
Przy rozpatrywaniu tej skargi członkowie komisji zapoznali się dokładnie  z jakich form pomocy w
roku  2010  korzystała   Pani  ElŜbiecie  Ufniarz  udzielonym  przez  Gminny  Ośrodek  Pomocy
Społecznej  w Stargardzie Szczecińskim .Z otrzymywanych form pomocy wynika ,Ŝe jest  stałą
klientką  ośrodka . 
Członkowie  komisji  rozpatrując skargę  jednogłośnie  stwierdzili  ,Ŝe Pani  Ufniarz  w roku  2010
skorzystała z wielu róŜnych form pomocy m.in.  , z  uwagi na orzeczenie o  niepełnosprawności i
brak stałych dochodów otrzymuje zasiłek stały  w wysokości 324 zł  miesięcznie . 
Przewodnicząca  komisji  odnosząc  się  do  sprawy   rozprowadzania  przez  ośrodek  Ŝywności
powiedziała   ,Ŝe skoro gmina nie ma moŜliwości tj, nie ma magazynów na przechowywanie tej
Ŝywności to naleŜałoby takie osoby kierować do organizacji na terenie miasta Stargardu ,które tym
się zajmują  i tutaj przewodnicząca przytoczyła taką organizację działającą przy ul. Brzozowej –
Chrześcijańska SłuŜba Charytatywna .
Członkowie komisji po rozpatrzeniu skargi jednogłośnie tj. trzema głosami „za”  podjęli stanowisko
wyraŜające opinie o bezzasadności skargi .
Wobec powyŜszego komisja jako wnioskodawca wnosi projekt  uchwały Nr II/16/10 w sprawie
rozpatrzenia skargi pod obrady sesji wraz z uzasadnieniem . 
Cd. pkt 2. 
- projekt uchwały Nr II/17/10  w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Rogowo
„ gmina Stargard Szczeciński
Wójt  Gminy  –  dodatkowo  poinformował  ,Ŝe  do  sesji  z  uwagi  na  wysoki  koszt   inwestycji
polegający na remoncie świetlicy wiejskiej w Rogowie  zostanie  zweryfikowany .
Komisja trzema głosami „za”  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały .   
-projekt  uchwały Nr II/18/10 w sprawie ustalenia wynagrodzenia wójta
Wójt Gminy – poinformował  ,Ŝe  proponowana wysokość wynagrodzenia nie ulega zmianie jest
taka  sama jak w roku 2008 .
Komisja trzema głosami „za”  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały .
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-projekt  uchwały Nr II/19/10  w sprawie uchylenia uchwały Nr XI/58/07 Rady Gminy Stargard
Szczeciński  z  dnia  25   października  2007  r.-  komisja  trzema  głosami  „za”   pozytywnie
zaopiniowała projekt uchwały .
Ad.3
Przewodnicząca  komisji  przystępując  do  dyskusji  nad  projektem  budŜetu  gminy  na  rok  2011
poprosiła członków komisji o pytania , uwagi bądź wątpliwości .
Jako pierwsza głos zabrała przewodnicząca i poprosiła o wyjaśnienie wydatków przeznaczonych na
instytucję kultury -Biblioteka Gminna w Klępinie , gdzie została zapisana kwota w wysokości 280
tys zł . 
Poproszona  na posiedzeniu sekretarz gminy wyjaśniła dlaczego musiała być powołana Instytucja
Kultury -Biblioteka Gminna w Klępinie, poniewaŜ był  to wymóg ustawowy i takie były zalecenia
pokontrolne  Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie .
Wszystkie biblioteki podlegają bibliotece gminnej , a nadzór merytoryczny sprawuje KsięŜnica .
Skarbnik Gminy dokładnie przedstawiła koszty jakie związane są z prowadzeniem tej instytucji jak
równieŜ  wcześniej  przedstawiła  ogólne  zasady  opracowywania  projektu  budŜetu  .Powiedziała
równieŜ ,Ŝe w perspektywie czasu powołanie tej instytucji dla gminy moŜe okazać się poŜyteczne,
bo  mają  zamiar  realizować  projekty  unijne  w  bibliotekach  internet,  mogą  rozwijać  swoją
działalność  . 
Dokładniej  wyjaśniła  skarbnik  gminy   wysokość  planowanego  deficyt  budŜetu  gminy   jakim
przychodami zostanie  pokryty . 
Dyskutowano na temat kanalizacji i zaciąganego kredytu pod te zadanie, gdzie skarbnik wyjaśniła
na prognozie jakie to są ciągi i ile będą kosztować .  
Kolejno przewodnicząca komisji zapytała o środki związane z utrzymaniem szkół na terenie gminy
i co decyduje o ilości szkół na terenie gminy .
Wójt Gminy – odpowiadając wyjaśnił ,Ŝe liczba szkół związana jest z geograficznym połoŜeniem
gminy i ilością dzieci w poszczególnych szkołach . Obecne szkoły powinny funkcjonować , bo taka
jest potrzeba jedynie naleŜy się zastanowić nad funkcjonowaniem dalszym szkoły w Koszewie ,
gdzie uczęszcza bardzo mało dzieci ,poniewaŜ dzieci ze Skalina uczęszczają do szkoły w Kunowie .
Do oświaty jak powiedział wójt gmina dokłada z własnych środków  , a przyczyny tego, Ŝe nie
wszystkie dzieci z terenu gminy chodzą do  szkół gminnych , są róŜne .
Przewodniczący  rady  odnosząc  się  do  duŜych  kosztów  związanych  z  utrzymaniem  szkoły  w
Koszewie  , powiedział m.in. ,Ŝe naleŜy podjąć działania odnośnie tej szkoły i to juŜ na początku
kadencji . 
Członkowie komisji więcej uwag i pytań nie zgłosili  , wobec powyŜszego komisja jednogłośnie
przedstawiła swoją  opinię  odnośnie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy na
2011 rok , a mianowicie : 
Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  budŜetu
Gminy Stargard Szczeciński na 2011 rok  .
Ponadto komisja wydała opinię na piśmie stanowiącą załącznik do protokołu .
Ad.7
Przewodnicząca  komisji  odczytała  sprawozdanie  z  działalności  komisji  za  2010  rok
uwzględniające to ,Ŝe komisja na obecnym posiedzeniu rozpatrzyła trzy skargi .
Sprawozdanie zostanie przedstawione na sesji rady gminy .
Ad.8 
Przewodnicząca komisji zapoznała członków z opracowanym planem pracy komisji na rok 2011 .
Komisja w trakcie dyskusji naniosła swoje uwagi .
Plan pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2011 został przyjęty przez komisję i stanowi załącznik do
protokołu oraz przedstawiony zostanie na sesji rady gminy . 
Ad.9 
Wójt Gminy poinformował o dwóch sprawa , a mianowicie : 
- sprawa dotycząca Pani ElŜbiety Borkowskiej , która została omówiona przy rozpatrywaniu skargi 
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   tejŜe Pani na bezczynność wójta ,
-  druga  sprawa  dotyczyła  przygotowywania  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia   do
sporządzenia   zmiany  Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego
gminy Stargard Szczeciński w obrębie ewidencyjnym Krąpiel.
Projekt został przygotowany na prośbę Rady Sołeckiej i Społecznego Komitetu, a sprawa dotyczyła
hodowli norek  na działce Nr 3/59 w obrębie Krąpiel - gdzie jest protest przeciwko tej hodowli .
Wójt zapoznał radnych z projektem uchwały , aby radni wiedzieli , Ŝe taki problem występuje .   
Ad.10 
Wobec  wyczerpania  porządku  posiedzenia  Przewodnicząca  Komisji  Agnieszka  Lenda
podziękowała wszystkim za udział i zamknęła posiedzenie komisji .

Protokołowała :                                                             Przewodnicząca Komisji 
Z. Stoczkowska                                                                 Agnieszka Lenda 
Data sporządzenia :                                                      Data podpisania : 
2010.12.21                                                                   2011. …................................


